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JELENTŐS FEJLESZTÉS A 
központ megépülése fontos 
mérföldkő nem csak a me-
zőkövesdi járás, de a magyar 
közigazgatás történetében 
is, hiszen egy nagy hagyomá-
nyokkal rendelkező közigaz-
gatási egység, a járás 2013-as 
újjászületése után, immár 
egy 21. századnak megfelelő 
épületet adtak át március 
29-én. Az átadó ünnepségen 
Csécsi Hajnalka művésztanár 
és a zeneiskola csellistáinak 
előadását hallgathattuk meg, 
énekelt Kerékgyártó Bálint. A 
felemelő dallamok után, dr. 
Kovács Zoltán területi köz-
igazgatásért felelős államtitkár 
beszédében egyebek mellett 
elmondta, az új centrum 
létrehozásával a cél egy teljes, 
komplex, komoly nagyság-
rendű ügyféltér kialakítása, a 
különböző szervezeti egysé-
gek egy helyre költöztetése 
volt. – Örülünk annak, hogy 
egy újabb komplex egységgel 
sikerült itt Mezőkövesden az 
állami ingatlanokat megújíta-
ni. A járások megalakulása óta 
összesen mintegy 500 ingat-
lant újított meg a kormányhi-
vatali rendszerben a Magyar 
Kormány. Az elmúlt években 75 
ingatlan újult meg 24 milliárd 
forintos hazai forrásból, emel-
lett uniós forrásból 27 milliárd 
forintból 321 épület felújítása 
van most folyamatban, amelyek 
energiatakarékosság szempont-
jából fontos beruházások. Az 
1260 kormányhivatali épület-
nek mintegy 40%-a megújult 
az elmúlt időszakban, ahová 

mind a dolgozók, mind az 
ügyfelek megfelelő és modern 
körülmények közé érkeznek. A 
központ megépüléséért Tállai 
András országgyűlési képvi-
selő jelentős erőfeszítéseket 
tett, elsődleges szempont volt 
számára is az ügyfelek minél 
jobb kiszolgálása – mondta el 
dr. Kovács Zoltán. 

GYORS, ÜGYFÉLBARÁT HIVA-
TAL Tállai András országgyűlési 
képviselő elmondta, a Magyar 
Kormány 2010-ben egyértelmű 
célként tűzte ki a közigazgatás 
megreformálását, amelynek 
egyik legfontosabb állomása a 
járási hivatalok létrehozása. Ezt 
követően a kormányablakok 
kialakítása – Nyékládházán, 
Emődön és Mezőcsáton is léte-
sült egy-egy –, amely mérföldkő 
volt a közigazgatás rendszeré-
ben, hiszen azt a célkitűzést 
teljesíti, hogy az embereknek 
könnyebb, gyorsabb, egysze-
rűbb legyen az ügyintézés. 

– Örömteli és történelmi pil-
lanat a mai, hiszen itt Mezőkö-
vesden épült meg az országban 
az első közigazgatási centrum, 
amelyre büszkék lehetnek a 
mezőkövesdiek és a járásban 
élők is. Azt gondolom, a volt 
ruhaipari szövetkezet épületét 
nem lehetett volna jobban ki-
használni, az emberek számára 
jelentős könnyebbséget jelent a 
létesítmény, hiszen a városköz-
pontban, jól megközelíthető 
helyen található. A centrum új 
ékessége az országnak is, vala-
mint Mezőkövesd fejlődésének 
egy újabb, jelentős állomá-

sa – emelte ki Tállai András. 
Demeter Ervin kormánymegbí-
zott elmondta, a most átadott 
központ külső megjelenésében, 
szellemiségében és minden 
vonatkozásában méltó a 21. 
századhoz és mintaként szolgál 
a megye, sőt az egész ország 
számára. – 2013-ban 16 járási 
hivatal született a megyében, 
ezzel egy időben elkezdtek a 
feladatok is egy helyre érkezni 
azért, hogy a kívánt célt, az ún. 
egyablakos ügyintézést minél 
előbb elérjük. Ennek lényege, 
hogy nem az ügyfél, hanem a 
papír járjon körbe a hivatalok-
ban. Ez volt a járási hivatalok 
létrehozásának a leglénye-
gesebb eleme, ma egy ilyen 
kormányablak több mint 1500 
típusú ügyet képes elintézni – 
foglalta össze Demeter Ervin.

CENTRUM Az új, modern 
létesítményben hat helyett egy 
helyen intézhetjük el közigaz-
gatási ügyeinket, maga az épü-
let pedig egy újabb gyöngyszem 
a város központjában, ahol az 
egyes szakterületek dolgozói 
segítik egymást, ezáltal haté-
konyabb munkavégzésre nyílik 
lehetőség. Az ötletgazda Kerék-
gyártó László járási hivatalve-
zető volt, aki köszönetét fejezte 
ki Lázár János miniszternek, 

aki támogatta az elképzelést, 
valamint Tállai Andrásnak, aki 
az elejétől fogva azon dolgo-
zott, hogy a beruházáshoz 
megszerezze a kormányzati 
támogatást. Elmondta, már 
2012-ben megszületett a gon-
dolat a központ létrehozásá-
ról. – A közigazgatásra magam 
is szolgáltatásként tekintek, 
amely igyekszik megfelelni a 
jelenkor társadalmi igényeinek, 
szolgáltatásként, amelyben 
a dolgozók tudják, hogy mi 
vagyunk az állampolgárokért 
és amely mindig képes meg-
újulásra, akár tartalmi, akár 
formai tekintetben. A mai nap 
a járási hivatal megújulásának 
napja – mondta el Kerékgyártó 
László. A Moroncsik József 
által tervezett és a D-Gesztor 
Bau Kft. által kivitelezett épület 
összesen 3678 négyzetméter 
alapterületű, amelynek első 
részében működik a kormány-
ablak, a hátsó részben pedig a 
különböző osztályok dolgozói 
fogadják az ügyfeleket. A két-
szintes épületben kényelmesen 
elfér a 102 hivatali dolgozó, akik 
modern és korszerű épületben 
végezhetik munkájukat. A be-
szédeket követően dr. Medvegy 
János plébános, Gordos Attila 
református lelkész megáldotta 
az épületet. 

Közigazgatási Centrum 
– egyszerűbb és gyorsabb ügyintézés
Megnyitotta kapuit Mezőkövesden az új 
Közigazgatási Centrum, mellyel az ország-
ban is egyedülálló és példaértékű beruhá-
zás valósult meg. A több mint 1,6 milliárd 
forintos fejlesztés kormányzati támogatás-
ból épült fel, a jövőben 23 település több 
mint negyvenezer lakosát szolgálja majd ki.

Dori Anett

A járási hivatal 
megújulásának 
napja – átadták 
az új központot
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A kezdeményezés célja a járásban működő nyugdíjas szervezetekkel 
való együttműködés, amely összefogás egyedülállónak számít az egész 
országban. A tanács kiterjesztésével az időseket felkaroló csoportok 
közötti kommunikáció, tapasztalatok, információk, ötletek átadása és 
megosztása, valamint közös programok szervezése, egymás segítése 
valósulhat meg. A március 20-ai tanácskozáson a megjelent klub-képvi-
selőket dr. Fekete Zoltán tájékoztatta a lehetőségekről. – Azt gondolom, 
nagy szükség van a nyugdíjas szervezetek, az idős emberek összefogásá-
ra, tapasztalataikra és tanácsaikra. Örömmel tölt el, hogy a szervezetek 
támogatták a kezdeményezést – mondta el dr. Fekete Zoltán polgár-
mester. A mezőkövesdi Idősügyi Tanács még 2005-ben alakult meg. A 
szervezetet Tállai András országgyűlési képviselő, akkori polgármester 
hívta életre abból a célból, hogy az önkormányzat az időseket érintő 
döntésekben kikérje annak véleményét.

KÖZÖS GONDOLKODÁS A tibolddaróci Ezüstfenyő Idősek Klub-
ja, a mezőnyárádi „Őszirózsa” Nyugdíjasklub, a Mezőkeresztesi 
Jóbarátság Klub, mezőnagymihályi Nyugdíjas Hagyományőrző Klub és 
a mezőkeresztesi Szent Erzsébet Klub képviselői üdvözölték az ötletet, 
illetve pár szóban bemutatták klubjuk tevékenységét. 

– A mezőcsáti kistérségnek aktív részesei voltunk, illetve vagyunk 
jelenleg is és ez a kezdeményezés számunkra nagyon jó és biztató, mert 
az ott szerzett tapasztalatainkat szeretnénk majd itt is kamatoztatni, 
reméljük, hogy sikerrel – foglalta össze Tóth József, a mezőnagymihályi 
Nyugdíjas Hagyományőrző Klub vezetője.

Csirmazné Cservenyák Ilona, a Mezőkövesdi Idősügyi Tanács elnöke is 
pozitívan vélekedik a járási szervezet megalakulásával kapcsolatban, úgy 
gondolja, az segíthet a térség településein működő kluboknak, valamint 
informálhatja azok vezetőit. 

– Ezzel az összefogással közelebbről megismerhetjük a környező 
települések klubjait, illetve a munkájukat is. Negyedévenként tartott ülé-
seinken mindig más-más klub számol be a munkájáról és ha ezen részt 
vesznek a környező települések szervezeteinek képviselői, akkor olyan 
ötleteket tudunk majd egymástól hallani, amellyel egy kicsit mindenütt 
előrébb tudunk lépni – összegezte az elnök.

A járási szervezet megalakulásának következő lépése az alapító okirat 
aláírása, amelyet ünnepélyes keretek között és gálaműsorral színesítve 
szerveznek meg a Közösségi Házban április 4-én, ahol megismerkedhet-
nek egymással a nyugdíjas szervezetek tagjai.

Idősügy: 
járási szinten 

Rendkívüli ülést 
tartott a Mező-

kövesdi Idős-
ügyi Tanács: 

a járási szerve-
zet létrehozá-
sával kapcso-
latban hívták 
össze a térség 

időseket felka-
roló csoportjait.

D. Anett
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VÁLASZTÁS Az országgyűlési 
választásokat 2018. április 
8-án, vasárnap tartják meg, 
amikor is reggel 6 órától 19 
óráig voksolhatnak a szava-
zásra jogosult állampolgárok. 
Azok az állampolgárok, akik 
19 órakor még sorban állnak, 
szintén jogosultak a szavazás-
ra, amennyiben a sor végére 
beáll egy Szavazat Számláló 
Bizottsági (SZSZB) tag.
Szavazóhelyiségenként 
legalább 2 db szavazófül-
két alakítanak ki, rögzített 
választási tollal, és újdonság, 
hogy a mozgássérült szavazók 
részére külön fülkét biztosí-
tanak. A szavazóhelyiségben 
legalább két szavazóurna és 
legalább egy mozgóurna kap 
helyet.

Fontos, hogy a választó-
polgárok a választási tollak 
mellett saját tollukkal is 
szavazhatnak, a ceruzával 
leadott voksok azonban 
érvénytelenek.

A szavazóhelyiségben adat-
rögzítésre alkalmas eszközt 
nem lehet használni, nem 
lehet fényképezni, illetve 
videofelvételt készíteni. 

AZONOSÍTÁS A választó-
polgárok azonosításához 
szükséges a személyi igazol-
vány, a régi típusú személyi 
igazolvány, ha tartalmazza 
a lakcímet, az önállóan 
elegendő. Az okmányirodák 
ideiglenes személyi igazol-
ványt adhatnak ki, melyek 

szintén megfelelnek, viszont 
a régi átvételi elismervényt 
nem fogadják el. Azonosításra 
szintén megfelel a vezetői 
engedély, az útlevél, valamint 
igazolás kell a személyi azo-
nosító jelről, azaz a személyi 
számról (ez egyébként a 
lakcímkártya hátoldalán meg-
található). Szintén jó az ideig-
lenes útlevél, azonban a régi 
átvételi elismervény ebben az 
esetben sem felel meg.

A voksoláshoz szükséges 
lakcímkártya, vagy a lakcím 
bejelentésről szóló átvételi 
elismervény. 

Ha a választópolgár neve 
közvetlenül a szavazás 
előtt megváltozik, mert pl. 
házasságot köt, de az okmá-
nyaiban még a régi adatok 
szerepelnek, össze kell vetni 
a lakcímkártyát és egyéb ok-
mányokat és ha megegyezik 
a többi adat a nevet kivéve, 
akkor szavazhat. 

Abban az esetben ha a sza-
vazónak nincs lakcímkártyája 
és régi típusú személyi igazol-
ványa van, melyben például 
utca, vagy házszám változás 
miatt eltér a lakcíme, akkor a 
Helyi Választási Irodától erre 
vonatkozóan kapott jegyzék 
szerint kell eljárni.

SZAVAZÁS A szavazás meg-
kezdése előtt alá kell írni a 
névjegyzéket, írásképtelen 
állampolgár esetében az 
SZSZB két tagjának kell aláír-
ni, igazolni.

A szavazók egyéni és pártlis-
tás szavazólapot kapnak, ha 
a választópolgár szerepel a 
nemzetiségi névjegyzékben, 
akkor egyéni és nemzetiségi 
listás szavazólapot kaphat, de 
pártlistásat nem.

A szavazólapot a válasz-
tópolgár jelenlétében kell 
lebélyegezni. Az SZSZB tagjai 
a szavazólapot borítékkal 
együtt adják át a részükre. 
Fontos, hogy a szavazónak a 
szavazólapon a körön belül, 
egymást keresztező vonallal 
kell megjelölnie a választott 
pártot és képviselőjelöltet, 
minden más esetben a szava-
zata érvénytelen. A szavazó 
ezzel kapcsolatban egyéb-
ként felvilágosítást kérhet a 
szavazatszámláló bizottság 
tagjaitól. A választópolgár a 
szavazófülkében adhatja le a 
voksát, viszont nem kötelez-
hető arra, hogy ott szavazzon, 
a szavazóhelyiségben bizto-
sítani kell erre lehetőséget a 
számára.

NEM SZAVAZHAT Nem sza-
vazhat az, aki nem tudja iga-
zolni a személyazonosságát, 
lakcímét, vagy a személyazo-
nosító jelét, nem szerepel a 
névjegyzékben, vagy megta-
gadja a névjegyzék aláírását, 
illetve már szavazott. Abban 

az esetben, ha valaki regiszt-
rálta magát a mozgóurnát 
igénylők jegyzékébe, de meg-
jelenik a szavazóhelyiségben, 
szintén nem szavazhat. Az vi-
szont, aki nem hozta magával 
a személyazonosító iratait, 
de a későbbiekben pótolja, 
jogosult a szavazásra. 

A választópolgárok nem 
kérhetnek igazolást a 
szavazatszámló bizottság tag-
jaitól arra hivatkozva, hogy a 
választás miatt hiányoznak a 
munkahelyükről.

MOZGÓURNA A mozgóurnás 
szavazásra a választás napján, 
tehát április 8-án 15 óráig lehet 
benyújtani az igényt a Szava-
zat Számláló Bizottsághoz, 
amit egészségügyi állapot, fo-
gyatékosság, vagy fogva tartás 
esetén kérhetnek a választásra 
jogosultak. Mozgóurnát abban 
az esetben lehet igényelni, 
ha a választópolgár korábban 
még nem szavazott.

Mozgóurnás szavazás eseté-
ben két alkalmat javasolt dr. Ja-
kab Orsolya, délelőtt 10 órától és 
15 órától szállítják ki a választó-
polgároknak, az urnát az SZSZB 
két tagja viszi ki a helyszínekre. 
Az igényt formanyomtatványon 
kérhetik, amit a kérelmezőnek, 
vagy két meghatalmazottnak kell 
aláírnia.

Választási tájékoztató
 A választásról, a szavazatszám-

láló bizottság feladatairól tartott 
tájékoztatót dr. Jakab Orsolya, a 

Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 07. 
Országgyűlési Egyéni Választókerü-

leti Választási Iroda vezetője március 
26-án és 27-én a Közösségi Házban.

Bódi K.
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Az amerikai Modine 
Manufacturing Company 
kilenc hónapos intenzív kivi-
telezési időszak után fejezte 
be egy új gyártóüzemének 
építését Mezőkövesden. A 
Modine Hungária Kft. 1991. 
óta városunkban működő 
üzeme a konszern legsikere-
sebb európai gyára, az új, 7 
millió euró összköltségű be-
ruházásával pedig Európában 
harmadikként itt is megindul 
az alumínium olajhűtők és 
töltőlevegő-hűtők gyártása 
autóipari vevők részére. 

– 2015-ben egy komoly 
stratégiai döntést hozott meg 
a cég, ami azt jelenti, hogy 
autóipari vevőink számára is 
kibővítjük az itteni gyártást 
újabb termékekkel. Ez egy 
alapvetően új kihívás szá-
munkra, mert az autóiparnál 
a legmagasabb szintűek a 
követelmények. Az addig ren-
delkezésre álló gyártóterület 
bővítése, egy új gyártócsarnok 
megtervezése és megépítése 
vált szükségessé – mondta el 
Németh Zoltán ügyvezető. Az 
új, mintegy 9000 négyzetmé-
ter alapterületű üzemcsarnok 
növeli az alumínium motor és 
erőátviteli hűtőberendezés-
gyártási kapacitást a gépjár-
művek, haszongépjárművek 
és a munkagépek piacán. A 
rendezvényen beszédet mon-
dott Thomas Marry, a Modine 

Manufacturing Company COO 
alelnöke is, aki kiemelte, hogy 
a 102 éve működő cég ideális 
helyszínt talált Mezőkövesden 
és nagyszerű partnert a Magyar 
Kormányban a 200 új munka-
helyet teremtő fejlesztéshez.

A Kormány által nem-
zetgazdasági szempontból 
kiemeltnek minősített 
beruházás átadóján Szij-
jártó Péter külgazdasági és 
külügyminiszter beszédében 
elmondta, a Modine mező-
kövesdi kapacitásbővítése 
egy újabb csúcstechnológiát 
képviselő beruházás, mely-
hez a Kormány 3,1 milliárd 
forint értékű fejlesztési adó-
kedvezménnyel járult hozzá, 
valamint újabb jelentős 
magyar gazdasági sikernek 
nevezte a fejlesztést. – Ki-
emelt jelentőségű, hiszen 
ma a nemzetközi gazdasági 
életben elképesztő verseny 
zajlik a beruházásokért, a 
nagyvállalatok bizalmáért 
és ebből fakadóan a mun-
kahelyekért. A versenyben 
nem csak helyt áll hazánk 
gazdasága, hanem a legsike-
resebb európai gazdaságok 
közé tartozik – hangsúlyozta 
Szijjártó Péter, továbbá el-
mondta, a vállalat verseny-
képességét igazolja, hogy a 
mezőkövesdi gyárban eddig 
előállított termékek 99%-t 
exportálták. 

MUNKAHELY-TEREMTÉS A Modine Hungária Kft. B-A-Z. megye 
egyik legjelentősebb munkáltatója. Jelenleg 460 alkalmazott-
ja van a cégnek, ez a létszám tovább fog gyarapodni további 
200 munkavállalóval. Tállai András államtitkár, országgyűlési 
képviselő beszédében elmondta, a Kormány 2010-ben kor-
mányzati célként fogalmazta meg a munkahelyek megtartását, 
a foglalkoztatás bővítését. Az ehhez szükséges intézkedések – 
munkahelyvédelmi támogatások, az adócsökkentés politikája 
– és gazdasági környezet megteremtésének eredményeként az-
óta a munkanélküliség aránya 12%-ról 3,8%-ra csökkent és 738 
ezer új munkahely jött létre. – Ez egy példaértékű beruházás, 
mely erősíti Mezőkövesdet, annak gazdaságát, új munkavál-
lalók érkeznek dolgozni a városba, ezzel együtt pedig fel kell 
készülni az emberek kiszolgálására. Jó közigazgatás, egészség-
ügy, oktatás, infrastruktúra, közlekedés kell; azon dolgozunk, 
hogy Mezőkövesd egy európai színvonalú, élhető kisváros 
legyen – emelte ki Tállai András. Mezőkövesden 2010-ben 1174 
álláskereső volt, 2018 januárjában 772, 402 fővel csökkent az 
álláskereső száma. Ez a mezőkövesdi vállalkozások és termé-
szetesen a Modine érdeme is, aminek köszönhetően ma Me-
zőkövesd és Dél-Borsod a legjobban fejlődő térségek egyikévé 
vált. Dr. Fekete Zoltán polgármester elmondta: a fejlesztéssel a 
Modine új fejezetet nyit Mezőkövesd történelmében. – A város 
gazdasági életében mindig meghatározó volt a cég, hisz az 
elmúlt 5 évben a legtöbb helyi adót fizette és a legtöbb munka-
vállalót alkalmazta. Az átadott beruházással pedig Mezőköves-
den immár reálisan elérhető célként láthatjuk magunk előtt a 
teljes foglalkoztatást – foglalta össze a városvezető.

KIEMELT BERUHÁZÁS Az új objektum tervezése 2016 őszén kez-
dődött, a kivitelezés 2017 februárjában indult. A csarnok technikai 
átadás-átvétele 2017 novemberében történt meg. A használat-
bavételi engedély megszerzésére 2018 februárjában került sor. A 
tervezés és kivitelezés a Pallér Csarnok Kft. munkáját dicséri. Az 
építkezést régészeti feltárás előzte meg, mely során az 5. századból 
találtak a Miskolci Herman Ottó Múzeum munkatársai Szarma-
takori régészeti leleteket. A Modine Hungária Kft. mezőkövesdi 
gyártócsarnokainak alapterülete az új gyártócsarnokkal 21.126 
négyzetméterre bővül, amelyből az új csarnok alapterülete 8461 
négyzetmétert tesz ki.

Bővült a Modine Hungária Kft.
Kettőszáz munkahelyet teremt a 
Modine Hungária Kft. mezőköves-
di fejlesztése: az új üzemcsarnokot 
március 27-én adta át hivatalosan 
Szijjártó Péter külgazdasági és kül-
ügyminiszter, Thomas Marry, a Modine 
Manufacturing Company COO alelnö-
ke, Németh Zoltán, a Modine Hungária 
Kft. ügyvezetője, Tállai András állam-
titkár, országgyűlési képviselő, vala-
mint dr. Fekete Zoltán polgármester. Dr. Fekete Zoltán, Tállai András, Szijjártó Péter, 

Thomas Marry és Németh Zoltán

Dori Anett
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Sétánk első állomása az egykori tűz-
oltópálya volt, melyet a lánglovagok 
korábban gyakorlatozásra használ-
tak, ma pedig több száz gyermek 
sportolhat a területen.
– Ezt a lehetőséget polgármesterségem 
alatt fedeztük föl: a megyei önkormány-
zattól a mezőkövesdi önkormányzat 
megvásárolta és először egy füves pályát, 
majd a műfüves pályát alakítottuk ki, 
illetve teljes egészében felújítottuk az 
itt található épületet. Nagyon örülök, 
hogy hetente több száz gyermek jár ide 
sportolni, futballozni.

A Szent Imre Tagiskola meghatározó 
szerepet tölt be a város oktatásában.
– 2008 táján sikerült elnyerni egy 
pályázatot, így több száz millió forintból 
megújulhatott a Szent Imre iskola külsőleg 
és belsőleg is, valamint tanterembővítés is 
történt. Az iskola névadójának szobra sem 
állt mindig mostani helyén: a köztéri szobor 
még Pap János volt polgármester és a MAME 
egyesület kezdeményezése került ide.

A városi temetőben korábban 
egészen más körülmények között 
közlekedhettünk.
– Mindenkinek van hozzátartozója a te-
metőben, sokat járunk ide, sajnos, sokáig 
rossz körülmények között, sárban, vízben 
kellett megközelíteni a sírokat. Nagy 
összefogással, Jéger Károly plébános úrral 
és mezőkövesdi vállalkozókkal eljutottunk 
oda, hogy közösen rendbe tudtuk tenni a 
temető útjait. 

Hamarosan kezdődik a Mezőkövesd-
Bükkzsérc kerékpárút építése.
– 1,7 milliárd forint a teljes fejlesztés, 
amelybe más beruházások is beletartoz-
nak: a kerékpárút a Bogácsi út-Mátyás 
király út kereszteződéstől fog indulni. Egy 
nagyon jelentős turisztikai fejlesztés lesz, 

hiszen a több mint 20,6 km hosszú biciklis 
út keresztezi az Eger-Miskolc kerékpárút 
vonalát is.

A változással nem mindenki van 
barátságban, sokszor az új és jobb 
létrehozásához küzdelemmel teli 
út vezet. 
– A park szélén korábban sövény volt, 
mely valójában elzárta a főúttól a mögöt-
te lévő zöld területet. Nagy vita alakult ki 
annak idején, amikor polgármesterként a 
testület elé terjesztettem az átalakítását: 
hogy ezt a sövényt, melyet elődeink ültet-
tek, mely ennek a területnek a jelképévé 
vált, szabad-e kivágni. Végül azok az 
érvek győztek, hogy igen, szabad és be is 
bizonyosodott, hogy az volt a jó döntés. 

Ma már természetes a díszköves 
járda a főutca mentén.
– Mezőkövesd teljes főutcájának mindkét 
oldalán hangulatos díszköves járdán 
közlekedhetünk, ami nemcsak szép, 
hanem biztonságos is. A munka a város-
központban kezdődött, és egyre nagyobb 
területen sikerült megvalósítani.

Az 1911-ben alapított gimnázium 
komoly értéke a városnak.
– Nagyon sokat dolgoztunk azért, hogy 
a gimnáziumot meg tudjuk őrizni a 
város számára. Többször felújítottuk az 
épületét, idén pedig a teljes energetikai 
korszerűsítése és a százéves tető cseréje 
is megvalósul. Másfél éve indult a labda-
rúgó-akadémiai képzés az intézményben, 
mely jelentősen növeli a gimnáziumi és 
kollégiumi létszámot is. Ez a kezdemé-
nyezés mindenképpen jót tesz az egész 
városnak, hiszen idevonzunk gyermeke-
ket, és a szüleiket. Bővültek a sportolási 
lehetőségek is: épült egy rekortán futópá-
lya, egy multifunkcionális és egy műfüves 
kispálya. A kollégium alatt található 

önkormányzati konyhateljes felújítását 
tavaly adhattuk át.

Az országos tanuszoda-építési prog-
ramban nem szerepelt a mezőköves-
di tanuszoda építése, külön kellett 
lobbizni a létrehozásáért. 
– 400 millió forint egyedi kormányzati 
támogatásból épült Mezőkövesd óvodásai, 
általános iskolásai és középiskolásai számá-
ra ez a létesítmény. A mozgás, sportolás 
már gyermekkorban nagyon fontos: igaz a 
mondás, ép testben ép lélek.

Mezőkövesden a 20. sz. eleje óta 
folyik szervezett keretek között a 
szakmunkásképzés.
– A Széchenyi István Katolikus 
Középiskola elődje a miskolci 101-es 
szakképzőiskola kihelyezett tagoza-
taként működött, majd kiküzdötte az 
önállóságot: így lett aztán 120-as számú 
ipari szakképző iskola, 2012-ben pedig 
átkerült a katolikus egyház fenntartá-
sába. Folyamatosan fejleszteni kellett 
az intézményt ahhoz, hogy ma is állja 
a versenyt. Az évek alatt bővült a szak-
képzések és ezáltal a tantermek száma, 
új tanműhely épült. Ma már Dél-Borsod 
meghatározó szakképző iskolája és 
biztos vagyok benne, hogy még nagyon 
hosszú ideig fogja képezni a helyi és a 
térségben élő diákokat.

A város templomainak megóvása, 
fejlesztése fontos ügy minden mező-
kövesdi számára.
– Országosan egyedülálló ékessége a vá-
rosnak a Szent László templom, melynek 
egyik büszkesége az orgona. Körülbelül 
tíz éve egyházi kezdeményezésre sikerült 
felújítani mintegy 50 millió forintból: 
nagy városi összefogás eredményeként 
magánszemélyek, az önkormányzat 
adományából, valamint egyházi forrásból.

Az évek során kívül-belül megújult 
és bővült Mezőkövesd kulturális 
életének meghatározó színtere.
– A Közösségi Házban komoly színházi 
előadások, iskolai ünnepségek, városi 
rendezvényeket tartanak, az elmúlt 
években pályázati forrásokból folyama-
tosan sikerült megújítani, idén pedig a 
Terület- és Településfejlesztési Operatív 
Programból a színházterem is tovább 
lesz fejlesztve. Szintén összefogás és 
közös munka eredményeként újult meg 
a korábban elhanyagolt Szent László tér, 
illetve a templomhoz vezető utak.

A város szívében lévő egykori Matyó 
Házból Matyó Múzeum lett.
– Az új, impozáns épületet 2005. június 
30-án adtuk át ünnepélyesen: akkoriban 
a Pénzügyminisztériumban dolgoztam és 
sikerült 100 millió forint forrást juttatni 
Mezőkövesd Város Önkormányzatának, 
hogy az épületet múzeumi célra  tudja 
megvásárolni. Mit ad a Jóisten, aztán az 
önkormányzati választáson én lettem a 
polgármester, úgyhogy én adhattam át 
a felújítást Varga Mihállyal. Meghatározó 
változás volt, hogy a múzeum elé került 
Kisjankó Bori szobra.

Takács István híres szülötte 
Mezőkövesdnek.
– A városnak és különösen a Takács István 
Alapítványnak nagy igénye volt, hogy egy ál-
landó életmű kiállítással tisztelegjünk a nagy 
festő emlékének. Akkor még álomnak tűnt, de 
mára ez az álom, mint ahogy Mezőkövesden 
sok minden, valósággá vált. A Galéria épületét 
és környezetét pályázati forrás segítségével 
újította fel az önkormányzat, ez előtt előtt 
kapott helyet Mátyás király szobra.

12 évvel ezelőtt még egy romos 
épületben, elavult környezetben 
üléseztek a városatyák.

Meg sem ismernénk már a 20 évvel ezelőtti 
Mezőkövesdet. És nemcsak a belváros képe 
volt más, elég a piacra, az utakra, terekre 
gondolnunk, vagy akár az iskolák, óvodák 
épületeit felidéznünk lelki szemeink előtt. 
A ciklus vége közeledtével arra kértük 
Tállai András országgyűlési képviselőt, 
járjuk végig a települést, és elevenítsük 
fel, hogy az elmúlt időszakban mi minden 
újult meg a matyó fővárosban.Városi időutazás
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– 2006 táján sikerült felújítani kívül-be-
lülről az épületet: a testület ülésterme ma 
már a kor követelményeinek megfelelő, a 
képviselők körben ülnek, és nem egymás 
háta mögött. Korábban a Polgármesteri 
Hivatal A-épülete, mely nyolc évig volt a 
munkahelyem, sem így nézett ki. Eleinte 
nagy fenyőfák magaslottak előtte, és 
komoly vitát váltott ki, hogy ki szabad-e 
vágni őket. Ezt a változást is elfogadta 
a lakosság, hiszen szebb lett a belváros 
képe, világosabb lett, másrészt pedig 
ültettünk új fákat.

Az elmúlt időszakban minden önkor-
mányzati ingatlan megújult.
– A szociális szolgáltató központ és az 
összes óvodaépület fejlesztése, továbbá 
a bölcsőde 122 millió forintos bővítése 
és felújítása is megtörtént. Hamarosan 
kezdődik a Bárdos tagiskola felújítása, 
ami nagyon jó hír, hiszen teljesen meg 
fog újulni az épület, több mint 300 millió 
forintos forrás segítségével: megújul 
a tornaterem, a sportudvar, a belső 
tantermek és a külső környezet is. Az 
egykori Kolping ház lebontásával a László 
Károly úti óvoda udvara  bővül jelentősen. 
A következő ciklus fontos feladata lesz, 
hogy forrást szerezzünk ahhoz, hogy a ze-
neiskola méltó épületben kapjon helyet.

A jövőben ésszerűsödik a belváros 
közlekedése. 
– Az autóbusz-pályaudvar hamarosan 
kikerül a vasútállomás mellé, ezzel a for-
galom is gördülékenyebbé válik, továbbá 
javul a zaj- és környezetszennyezés. A 
belvárosban továbbra is fel lehet majd 
szállni a járatokra, így a lakosság szem-
pontjából nem fog hátrányt jelenteni az 
átalakítás. Az országosan is egyedülálló, 
új közigazgatási szolgáltató központ 
mintegy 1,6 milliárd forintból készült el, 
és nemcsak az ügyintézés hasznos helye, 
hanem a különleges épület dísze is a 
városközpontnak. 

45 ezer ember járóbeteg-ellátását 
végzik a kibővült és megújult rende-
lőintézetben.
– Nagyszerű eredménye a városnak, 
hogy sikerült megtartani önkormányzati 
fenntartásban ezt az épületet. Bár nem 
könnyű különböző területekre szakorvost 
biztosítani, ám minden rendelést 
megszerveznek helyben. Idén egyébként 
már 6,5 millió forint értékben új 
eszközökkel gazdagodott a mezőkövesdi 
rendelőintézet. Egy átlagos kisvárosnál 

jóval magasabb színvonalú egészségügyi 
ellátás van Mezőkövesden: hiszen egy 186 
ágyas rehabilitációs központtal, a Reuma-
kórházzal és egy 40 ágyas belgyógyászati 
osztállyal is rendelkezik. A mezőkövesdi 
egészségügyi fejlesztések fontos lépése a 
József Attila úti orvosi rendelő lebontása, 
melynek helyén új központ épül: 40 mil-
liós támogatásból új háziorvosi rendelő, 
védőnői szolgálat és szakrendelő kap 
majd helyet az épületben.

Bódék és sáros terület helyett ma 
már kulturált környezetben működik 
a városi piac.
– Polgármesterségem második ciklusára 
jutott a piaccsarnok kitalálása, megterve-
zése. Emlékszem, egy miskolci tervező cég 
végezte a munkálatokat és nagyon hosszú 
ideig tartott a tervezés. Több forrásból 
korszerű körülményeket hoztak létre, majd 
tető is került fölé, 50 millió forintból.

Különleges hangulatú kulturális 
központtá alakul a régi kistemplom.
– Már a múlt század elején eldöntötték 
a mezőkövesdiek, hogy új templomot 
fognak építeni és a régi templomot 
szerencsére akkor nem bontották le. Így 
most (315,5 millió forintos pályázati 
forrásból) egy kiállítótermet, egy 
konferenciatermet alakítanak ki az 
épületben. A Jézus Szíve templomot, 
melyet több mint 100 millió forintos 
állami támogatással építettek fel, 17 
évvel ezelőtt szentelték fel. Emlékszem, 
2001 augusztusában Mezőkövesden ki-
helyezett kormányülés volt, ekkor Orbán 
Viktor miniszterelnök is meglátogatta az 
építkezést, majd a templomszentelésen 
a felesége vett részt. 

Pihenés, kikapcsolódás... mindez a 
város szívében.
– Amikor Mezőkövesdre kerültem, a 
település közepén még egy elhagyatott 
bányató volt, nem lehetett semmire hasz-
nálni a területet. A városnak évtizedekig 
volt törekvése arra, hogy ezt rendezze, 
és örülök neki, hogy az én polgármes-
terségem, illetve később a képviselő-
ségem idején sikerült erre a forrásokat 
megszerezni. Ma már a legkisebbektől a 
felnőtt, vagy idősebb korosztály tagjaiig, 
bárki megtalálhatja a számára megfelelő 
kikapcsolódási lehetőséget és a nyári 
nagy rendezvényekhez kiváló helyszín 
a Kavicsos-tó és Szabadidőpark. A város 
nagy gondot fordít arra, hogy rend és 
tisztaság legyen a területen. 

A Városi Sportcsarnok az általános 
iskolás testnevelésórák mellett a ké-
zilabda edzések, emellett különféle 
rendezvények helyszínéül is szolgál.
– A férfi kézilabdásoknak kiemelkedő 
sikereik vannak az elmúlt időszakot 
tekintve. Hosszú évekig volt NB I-es a 
csapat, most is a visszajutás küszöbén 
áll, és amit nagyszerű dolognak tartok, 
hogy az MKC új vezetése megteremtette 
a kézilabda sport lehetőségét lányok 
számára is.

Példaértékű munka eredményeként 
egyedülálló gyűjteménye lett a 
városnak.
– Hajdu Ráfis János bácsinak és kedves 
feleségének, Marikának köszönhető, hogy 
kitalálták, megalapították a gépmúze-
umot. Gyűjtőszenvedélyüknek, a múlt 
tiszteletének és az ősök tevékenységének 
átmentése eredményeként hihetetlen 
értékkel gazdagodott Mezőkövesd és 
az egész ország. A múzeum évről évre 
gyarapodott. A Gazdaházat az első 
ciklusban, 1998 után építettük meg: ez 
volt az első olyan lobbitevékenységem, 
amivel az alapítványnak, a gépmúzeum 
alapítványának tudtunk forrást szerezni.

Megújul a Hadas városrész.
– Régóta tervezi a város, hogy eredeti for-
májában adja vissza a mezőkövesdieknek 
és az ide látogatóknak a matyók őseinek 
lakókörnyezetét. A TOP-forrásból sikerült 
nyerni 315 millió forintot a városrész a 
teljes átalakítására, mely az épületeket és 
az utakat is érinti. A Táncpajta fűthetővé 
válik és lesz egy teraszos kávézó része. 
Mintegy 342 millió forintos pályázati 
forrás segítségével újul meg a Kőkép kör-
nyezete is, ahol két pálya fog megépülni: 
egy különleges skate pálya a gördeszká-
soknak és egy grundfoci pálya. 

Mezőkövesd minden útja aszfal-
tozott, a korszerű infrastruktúra 
kiemelt feladat.
– Mindig fontos kérdés volt a városban 
az utak fejlesztése. Több mint 300 millió 
forintos egyedi kormánytámogatásból 
kapott új aszfaltréteget a főutca, és idén 
a Júlia út teljes aszfaltozása valósul meg. 
Nemcsak a belterületi, a bevezető utak 
állapota is fontos feladat. A Szomolyai 
úttal például már az első ciklusomban 
is foglalkoztam 1998 és 2002 között. 
Mára már teljes egészében föl van újítva 
Szomolyáig, sőt Szomolya belterületén 
is, ez összesen több mint 10 kilométeres 

útszakasz. Az Andornaktálya felé vezető 
út egyik legkritikusabb szakaszát szintén 
idén aszfaltozzák újra, hazai forrás 
segítségével. A szennyvízhálózat teljes 
kiépítése korábban még csak álom volt, 
ma már természetesnek mondható. A 
következő ciklus egyik nagy feladata 
lesz a csapadékvízelvezető-rendszer-
rendbetétele, az ehhez szükséges forrás 
megszerzése.

Zsóry Lajos 1939-ben talált gyógyvi-
zet a földjén, az első medencék meg-
építése óta folyamatosan fejlődik. 
– TOP-forrásból 918 millió forintot nyert a 
város a fürdő előtti területet megújítására. 
Sétányok, játszóterek, egészségpark, 
futópálya... meghatározó változás előtt áll 
a bejárat környezete. A régi főbejáratra, a 
meszes falú medencékre, és a korabeli retró 
környezetre talán már nem is emlékszünk, 
annyi minden megújult az elmúlt években. 
Ma már természetes mindenki számára, 
hogy rendezett viszonyok vannak a fürdő 
területén, de amikor én először idejöttem 
mint polgármester, akkor egy nagy zöld vá-
lyút láttam. A gőzölgő, használt gyógyvizet 
vezette ki a patakba. Az első dolog ennek 
eltüntetése volt. 

Ma már európai színvonalúvá, ver-
senyképes fürdőről beszélhetünk.
– Első ütemben elkészült a szauna- és 
wellnessrészleg, majd nehézségek 
tarkították ugyan az új élményrészleg 
megvalósítását, ám 2017-ben sikerült 
azt is átadni. Az uniós projekten belül 
megújult a Zsóry uszodája is. Idén nyáron 
pedig újabb attrakcióval gazdagodott a 
Zsóry: biztos vagyok benne, hogy a szezon 
slágere a csúszdapark lesz.

A Városi Stadionban folyó munka nem-
csak a felnőtt labdarúgásban, hanem 
az utánpótlásban is meghatározó.
– Külön öröm, hogy ma már több mint 
300 utánpótláskorú játékosunk van, mely-
hez hozzájárul a gimnáziumban elindított 
miniakadémiai képzés. A sport közösség, 
életmód és egyben hivatás, munka is 
lehet: nagyon szeretném, hogy ha minél 
több mezőkövesdi fiú jutna el addig, hogy 
a felnőtt csapatban játsszon, jó példa 
erre Csiri, azaz Csirmaz István. A stadion 
épülete és környezete komoly megújulást 
hozott a Széchenyi utcán. Láthatjuk, Me-
zőkövesd épül, szépül: múzeumok, orvosi 
rendelők, a fürdő, az utak, az infrastruktú-
ra. Én azt gondolom, hogy a sor végén ott 
lehet ez a stadion is. Sz.B.Á.
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Támogatás 
és fejlesztés
Mezőkövesd 4 év alatt összesen 13,8 
milliárd forintnyi támogatást és fej-
lesztési forrást nyert el – mondta el 
Tállai András országgyűlési képviselő 
március 28-án.

A város elmúlt 20 évének eredményeiről és a követke-
ző évek terveiről is beszélt az országgyűlési képviselő. 
Kiemelte, hogy Mezőkövesd az országban egyedüli 
kisvárosként két kórházzal is rendelkezik – Reuma-
kórház, Belgyógyászati Osztály –, emellett a felújított 
rendelőintézet 45 ezer embert szolgál ki. Az önkor-
mányzati ingatlanok felújítása és az infrastrukturális 
fejlesztések mellett a következő évek kiemelkedő pá-
lyázatait, illetve a gazdasági eredményeket is sorolta, 
kiemelve, hogy a városban számos vállalkozás bővült 
az elmúlt évek során. 

– Mezőkövesd erősödő gazdasággal rendelkezik, a 
munkahelyek száma gyarapszik, az álláskeresők száma 
pedig csökken. 400 fővel kevesebb munkanélküli van a 
városban, ez 35%-os csökkenést jelent – hangsúlyozta 
Tállai András. A jövőbeni tervek között szerepel egye-
bek mellett a repülőtér hasznosítása, a csapadékvíz-
elvezető hálózat rendbetétele és a további munkahely-
teremtés, ami a kiemelt célok között szerepel mind 
Mezőkövesden, mind Dél-Borsodban. 

MINISZTER Varga Mihály nemzetgazdasági miniszter a 
Közösségi Házban telt ház előtt hangsúlyozta, a Magyar 
Kormány adócsökkentésekkel, munkahelyvédelmi akci-
óval, valamint felnőtt- és átképzésekkel segíti a munka-
vállalókat. 

– Európa 4. legalacsonyabb munkanélkülisége van 
ma Magyarországon, az a cél, hogy aki még munkát 
keres és munkát szeretne vállalni, annak segíteni tud-
junk – mondta el a politikus. Az Irinyi-tervben meg-
fogalmazott irányelvek megvalósításával a kormány 
tovább erősíti a nemzeti ipart, épít az innováció ere-
jére, segíti az új munkahelyek létrejöttét és támogatja 
a hazai vállalkozások exportképességének növelését 
– mondta el a miniszter. 

A Miskolci SZC Mezőkövesdi Szent László Gimnáziuma, Közgazdasági Szakgimnázi-
uma és Kollégiuma 2016 szeptemberében indult Erasmus+ Strategies21 pályázatá-
nak 5. projekttalálkozójára került sor 2018. március 3. és 10. között Törökországban, 
melyen 2 diák, Berecz Antónia és Katyina Boglárka 9.A osztályos tanulók, valamint 
2 tanár, Barnóczky Lászlóné és Nagyné Szalmási Ildikó vett részt.

A fagyos március 3-i reggel indult 4 fős küldöttségünk Budapestről a kellemes 
tavaszi hőmérsékletű, virágokkal és pálmafákkal teli Isztambulba, ahol a délutánt 
sétával töltöttük a gyönyörű mecsetek, török fürdők, Szulejmán palotája és a 
mindig lüktető város vásári forgatagában, melyet még varázslatosabbá tett a 
mecsetek hangszórójából felhangzó müenzin éneke. Másnap a Turkish Airlines 
belföldi járatával tovább repültünk Izmirbe, majd onnan vonattal tovább Törökor-
szág belsejébe, Ödemisbe a vendégül látó török középiskola helyszínére.

A török kollégák színes és változatos programokkal készültek és mivel a 
találkozó témája a „Kulturális örökségünk” volt, a témához hűen a céljuk az 
volt, hogy minél több, a környékükön található kulturális örökséget mutassa-
nak meg nekünk. Így meglátogattuk a Világörökség részét jelentő Pamukkale 
mészkő teraszait és a mellette fekvő ősi görög város Hierapolis romjait, a 
csodálatos Epheszoszt, mely fénykorában, az 1. században Róma utána máso-
dik legjelentősebb város volt félmilliós lakosságával. Lenyűgözött bennünket 
a város színháza, mely több mint 20 ezer fő befogadására volt képes, a város 
jelképévé vált monumentális könyvtár épen maradt homlokzata és éreztük a 
meghatottságot az ókori világ 7 csodája közé sorolt Artemis templom romjai 
között. Jártunk még Sirince falu kézműves árusai között, a keresztények 
zarándokhelyén Szűz Mária házában, szedtünk narancsot Birgi narancsfáiról és 
belegázoltunk a tengerbe Kusadasi tengerpartján.

A résztvevő országok diákjai színvonalas előadásokkal készültek az adott 
nemzet kulturális örökségéről. A mi diákjaink is egy színes prezentációban, 
nagy sikerrel mutatták be Magyarország és Mezőkövesd természeti és kulturális 
értékeit. A résztvevő két magyar diák számára hatalmas élményt jelentett a 
programban való részvétel, hiszen egyrészt most ültek először repülőgépen és 
most látták először a tengert, másrészt a külföldi diákokkal és tanárokkal való 
ismerkedés, a közös fotók, a közös programok révén rengeteg barátot szereztek. 
Mivel az egész pályázat munkanyelve az angol, így örömmel tapasztaljuk 
minden résztvevő fiatalnál az angol nyelvi készségek fejlődését.

Fantasztikus egy hetet töltöttünk egy távoli, a miénktől sokban különböző 
kultúrában, a híres török vendégszeretet élvezve, mely még inkább fokozódott, 
ahogyan megtudták, hogy Magyarországról érkeztünk. Mi azt tapasztaltunk 
kint tartózkodásunk alatt, hogy a törökök kedves, békés, tisztelettudó emberek, 
akik barátként, sőt testvérként üdvözöltek bennünket, magyarokat.

A következő projekttalálkozó 2018 májusában Szardínia szigetén Olaszor-
szágban lesz, melyre már megkezdtük a felkészülést.

Erasmus+ Strategies21 
pályázat 
A török tavaszban jártunk

A munkahelyteremtés fontosságáról Varga Mihály 
miniszter telt ház előtt beszélt

D. A.

Nagyné Szalmási Ildikó
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A mezőkövesdi fényképész „Fénnyel írt költészet” című tárlatá-
nak megnyitóján Laczkó Pető Mihály festőművész méltatta az 
alkotót. Egyebek mellett elmondta, a bemutatott anyag művészi 
és festői egyszerre, érzelemgazdag, valamint változatos képi 
világgal rendelkezik. Művészi igényesség, tudatosság, harmóniát 
sugalló képi világ jellemzi a műveket, amelyek fontos összetevői a 
minőségi és mennyiségi kontrasztok, a hideg-meleg színhatás, az 
egymást kiegészítő színpárok tudatos alkalmazása. A fotógrafikai 
kísérletezéseknél a szerkezet és forma hangsúlyozása lényeges, 
ezekben is egyfajta festői hatás, játékosság jelenik meg. 

VÁLOGATÁS A kiállítás érdekessége, hogy a fotós kedvenc verse-
ivel vannak illusztrálva a képek, amelyek között találunk fény-
képet a szilvásváradi vízesésről, a Dohány utcai zsinagóga belső 
teréről, de erdélyi képek, csendéletek – például a Parasztreggeli, 
vagy az Ősz ajándéka című alkotások – is megjelennek, valamint 
láthatunk fotókat a Matyó Rózsa ünnepéről is. – Elsősorban ter-
mészet-, épületfotókat készítek, most a szűkebb környezetünket, 
Mezőkövesdet mutatom be néhány képen, de távolabbi vidékek-
ről is vannak fotók. Igyekeztem bemutatni a repertoáromat, olyan 
témájú képeket válogattam, amelyeket legszívesebben fotózok és 
amelyek a legközelebb állnak hozzám – mondta el az alkotó.  
A tárlat május 22-ig tekinthető meg.

Szlovák Sán-
dorné fényké-

peiből és 
fotógrafikái-

ból nyílt kiál-
lítás március 

17-én a Matyó 
Múzeumban. 

Művészi fotók

Március 28-án a Mező 
Ferenc Tagiskola Diáknapi 
meghívásának tettünk 
eleget a lovarda néhány 
sportszakkörös tagjával. 
Lovas karüsszel és lovasíjász 
bemutató volt a palettán. 
Pázmándi Lili mint narrátor, 
Pázmándi Panna, Pinczés 
Zsombor lovasok, a Szent 
István Általános Katolikus 
Iskola 6.osztályos tanulói 
és Varga Ákos, Széchenyi 
István Katolikus Középisko-
la tanulói adtak elő. Mind 
a lovak, mind a lovasok 
ügyesek, fegyelmezettek 
voltak.

80 évvel ezelőtt született 
az „örök vőlegény” Laboda 
Kálmán”. Élete a legviszon-
tagságosabb időszakban 
kezdődött, amikor a háború 
előtt a miskolci köztisztvise-
lő édesapa beleszeretett és 
elvette a mezőkövesdi neves 
Elek família lányát. Így mint 
kisgyermek vészelte át a II. 
világháborút. Iskoláit már 
Mezőkövesen kezdte. A sima 
iskola, a Szent László Gim-
názium, majd a debreceni 
Tanítóképző Népművelés-
Könyvtár szakja következett. 
Az utóbbi határozta meg 
további életét. 

Az „örök vőlegény” 
felett is eljárt az idő
Az időt megállítani nem lehet, hiszen életünk ho-
mokórája folyamatosan pereg. 

Több mint 30 évig segítette, tanította, irányította a járási könyvtá-
rosok munkáját igazgatójával Zádory Károllyal együtt. Közben írta a 
verseit, segítette a fiatal kezdő költőket, szerkesztette a Mezőkövesdi 
Újságot, és szervezte vidéken az író-olvasó találkozókat, mely sok-
sok felnőttnek és gyermeknek szerzett maradandó élményt. 

Vidéket járva, élethelyzeteket, embereket megismerve születtek 
a bölcs tartalommal megtöltött versek, melyek tömören fejezik ki 
gondolatait. Gondoljunk csak arra, milyen szépen írja le a munkában 
megfáradt szomszéd asszony arcát, melyen a ráncokat élet-véste 
barázdához hasonlítja. 

Ha Laboda Kálmán arcára nézünk, bizony az élet-véste barázdák 
kezdenek utat törni maguknak. A küzdelmes évek megtették a magukét. 

Ezzel a pár soros köszöntéssel kívánunk neki boldog születésnapot, 
jó egészséget, további életére a jó Isten áldását, és kívánjuk, hogy olyan 
múzsára találjon, aki további versek megírására buzdítja.

A Mezőkövesdi Alapfokú 
Művészeti Iskola számára 
átvehettük az  
AKKREDITÁLT KIVÁLÓ TE-
HETSÉGPONT PLAKETTET. 
Akkreditálásra kértük a 
megmérettetést és egyből 
két lépcsőfokot ugrottunk. 
Nemcsak megkaptuk, de 
kiválóra sikerült!

Köszönöm kollégáimnak 
is a hosszútávú, folyamatos 
magas színvonalú munkát!

 
Mozerné Horga Stefánia

tagintézmény vezető

Kárpát-medencei 
Tehetségnap 2018.

D. A.

Varga Lajos

Cs.Cs.I.



10            Mezőkövesdi Újság 2018/7

AKTUÁLIS

– A migrációs kérdéskör körültekintő megoldásának zász-
lóvivője Magyarország. Hogyan látja az érintett országok 
állásfoglalását?
– Az ENSZ migrációs csomagja nem kevesebbet állít, mint, 
hogy a migráció egy jó és megállíthatatlan folyamat, ami hoz-
zájárul a globális jóléthez, a világ fejlődéséhez. A mi álláspon-
tunk ezzel homlokegyenest ellentétes. Az elmúlt két és fél év 
európai fejleményei ugyanis világosan bizonyították, hogy a 
migráció egyenesen életveszélyes. Csak itt, Európában 28 ter-
rortámadást követtek el ebben az időszakban olyan személyek, 
akik migrációs háttérrel rendelkeznek. Ezen elkövetők egy 
része az elmúlt évek tömeges illegális bevándorlását használ-
ta ki, így jöttek be Európába, más terroristák már korábban 
érkeztek, vagy már Európában születtek, de képtelenek voltak 
az integrálódásra, nem fogadták el az európai értékeket.

– Hogyan vélekedik a megoldás lehetőségéről?
– Magyarország bebizonyította, hogy igenis többszázezres 
masszív bevándorlási hullámokat is meg lehet állítani. Vállal-
tuk a konfliktusokat, kerítést építettünk, mert számunkra a 
magyar emberek biztonsága a legfontosabb. A fő vita abban áll, 
hogy az ENSZ, Brüsszel és a nyugat-európai politikusok jelen-
tős része a migránsok jogait tartja szem előtt, amíg a magyar 
kormány a magyar emberek biztonságát helyezi az első helyre. 
Szerintünk nem szabad a migránsok jogait előrébb helyezni, 
mint az adott országokban élő emberek biztonsághoz való 
jogát. A migráció ugyanis nem alapvető emberi jog, szemben 
a biztonságos élethez való joggal. Olyan nincs, hogy az ember 
felkel reggel, gondol egyet, rábök a térképre, hogy hol szeretne 
élni, majd árkon-bokron keresztül elmegy oda. Eközben pedig 
megsérti az országhatárokat, keresztülmegy a gazdák földjein, 
lezárja az autópályákat, vagy elfoglalja a vasútállomásokat. A 
migráció egy rossz és veszélyes, fenyegetéssel járó folyamat, 
amelyet meg kell állítani. A nemzetközi közösségnek pedig 
nem szabad a bevándorlók jogait az adott országokban élő 
emberek biztonsághoz fűződő joga elé helyezni. 

– Mit gondol a legális és illegális migráció összemosásáról? 
– Vannak olyan nyugat-európai országok, akik azt mondják, 
hogy a munkaerő-piaci és a demográfiai kihívásokra a migráció 
a jó válasz. Azokban az országokban, akik így döntenek és mig-
ránsokkal akarják orvosolni a munkaerőhiányt – legyen az a 

német, a francia, a belga, a luxemburgi vagy a holland kormány 
–, ez a saját ügyük és döntésük. Majd ők elszámolnak a válasz-
tóik felé, hogy ez egy jó választás volt-e vagy sem. Láttuk, hogy 
mi történt például Ausztriában vagy Olaszországban: mindkét 
országban bevándorlásellenes kormányt választottak. Tehát ha 
a németek szerint a migráció jó, akkor az legyen az ő dolguk. 
Viszont ne akarják, hogy a magyarok is ugyanezt gondolják a 
saját helyzetükről. Mi fenntartjuk magunknak azt a jogot, hogy 
kizárólag mi, magyarok mondhassuk meg, hogy kik azok, akik 
bejöhetnek Magyarországra és kikkel akarunk együtt élni. Mi 
a demográfiai kihívásokra a magyar családok támogatásával 
válaszolunk, és nem a migránsok behozatalával. Mi a magyar 
családokat választjuk, és nem a migránsokat.

– Milyen következményekkel járhat, ha változtatások nél-
kül aláírják decemberben a migrációs csomagot?
– Azért van nagy jelentősége az április 8-ai választásnak, mert 
Magyarország a leghangosabb ellenzője az illegális bevándor-
lásnak és a kötelező betelepítési kvótának. A jelenlegi bolgár 
uniós elnökség június végéig tart és július elejétől osztrák 
elnöksége lesz az Európai Uniónak. Az osztrák kormányzó 
pártok azonban erőteljesen bevándorlásellenes álláspontot 
képviselnek, éppen ezért Brüsszel még júniusig el akarja 
fogadtatni a kötelező, folyamatos, felső korlát nélküli bete-
lepítési kvótákat. Világosan látszik, hogy Brüsszelnek az az 
érdeke, hogy itt egy olyan kormány legyen, amely támogatja a 
kötelező betelepítési kvótát, és nem blokkolja az ENSZ globá-
lis migrációs csomagját. Az ellenzék pedig ehhez kész minden 
segítséget megadni: Karácsony Gergely már Brüsszelben járt, 
Gyurcsány Ferenc álláspontját ismerjük, a Jobbik pedig nem 
szavazta meg az alkotmánymódosítást, amely megtiltotta vol-
na a kötelező betelepítési kvótát. Az Orbán-kormány megvívja 
a bevándorlás elleni harcot, az ellenzék viszont feladná azt. Ez 
a választás tétje.
 
– Családapaként hogyan látja, milyen következményekkel 
járna, ha a határsértés nem számítana bűncselekménynek?
– Nekünk, magyaroknak nem kell mesélni a migrációról, 
mert mi pontosan tudjuk, hogy milyen az, amikor migránsok 
tömege vonul keresztül az országon, nem tisztelve semmilyen 
törvényt vagy jogszabályt. Magyarországon 400 ezer illegális 
bevándorló ment keresztül, illegálisan jöttek be a déli határon, 

Határokról, összefogásról és jövőről

A Modine Hungária Kft. új 
üzemcsarnokának ünnepélyes 

átadójára érkezett városunkba a 
magyar kormány külgazdasági és 

külügyminisztere, akivel a tárcáját 
érintő kérdéseken túl helyi 
témákról is beszélgettünk.

– interjú Szijjártó Péterrel
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átmasíroztak a fél országon egészen 
Budapestre, ahonnan pedig az 1-es 
autópályán mentek Bécs irányába. 
Mindenki láthatta és tapasztalhatta, 
aki Budapesten járt-kelt, hogy napo-
kig, hetekig nem lehetett normálisan 
közlekedni. A pályaudvarok környékén 
olyan alakok jelentek meg, akik közelé-
be nem szívesen ment az ember, főleg 
nem gyerekekkel. Én mélységesen fel 
vagyok háborodva azokon a nyugat-eu-
rópai politikusokon, akik azt mondják, 
hogy ma már a nagyvárosi lét termé-
szetes velejárója a terrorizmus. Lehet, 
hogy nekik igen, nekünk viszont nem, 
mi nem vagyunk hajlandóak elfogadni, 
hogy terrorveszélyben kelljen élni Eu-
rópában. Mi tenni akarunk a terrorfe-
nyegetettség ellen és világos, hogy mit 
kell tenni: a határokat meg kell védeni 
és akik jogellenesen vannak Európá-
ban, vagy akik fenyegetést jelentenek a 
kontinens biztonságára, azokat ki kell 
toloncolni.

Ezért nagyon fontos, hogy április 8-a 
után olyan kormánya legyen az orszá-
gunknak, amely meg akarja vívni azo-
kat a csatákat, amelyek Magyarország 
biztonsága szempontjából elenged-
hetetlenek. Ma létfontosságú kérdés, 
hogy milyen többség lesz a következő 
országgyűlésben. Bevándorlásellenes 
vagy bevándorláspárti többség. Itt 
Mezőkövesden is felsorakoztak 
egymással szemben a jelöltek, van 
egy bevándorlásellenes jelölt, Tállai 
András, és vannak a bevándorláspárti 
jelöltek. Ha a mezőkövesdiek Tállai 
Andrást küldik a parlamentbe, akkor 
hozzájárulnak ahhoz, hogy a Magyaror-
szágnak újra erős, bevándorlásellenes 
kormánya legyen.

– A határvédelem mellett fontos fel-
adat a határainkon kívül rekedt ma-
gyarok védelme. Milyen lépéseket 
tud tenni külgazdasági és külügymi-
niszterként az érdekükben?
– A külhoni magyarok helyzete jelen-
tősen eltér, hiszen Szerbiában például, 
amely nem tagja az Európai Uniónak, 
más EU-s országokhoz képest jóval 
szélesebb körű jogokkal ruházták 
fel a magyarokat. A jelenlegi szerb 
kormány nagyon komoly gesztusokat 
gyakorol feléjük. Szlovákia és Romá-
nia vonatkozásában én a nyugodt, 
higgadt párbeszéd és a kölcsönös 
tiszteleten alapuló politikának vagyok 
a híve, ugyanis bebizonyosodott, főleg 

Szlovákia esetében, hogy ha vannak 
közös sikertörténeteink, akkor azok 
olyan bizalmi alapot adnak, amelyekre 
ráállva, a nehéz kérdések ügyében is 
el lehet mozdulni a megoldás irányá-
ba. Persze lassabban, mint ahogy azt 
szeretnénk, de kétségtelen tény, hogy 
lehet előrehaladni kisebbségi ügyek-
ben. Én abban hiszek, hogy a határon 
túli magyar közösségeknek is az a jó, 
ha az anyaország és az adott ország jó 
viszonyt ápol egymással. 

Ahol viszont komoly nehézségeink 
vannak, az Ukrajna. Ukrajnában elő-
retörtek a szélsőségek, a szélsőséges 
ideológiák és pártok, az ukrán állam 
sok esetben nem képes megvédeni a 
kisebbségeket, sőt olyan törvényeket 
fogadnak el a parlamentben, amelyek 
elképesztően csorbítják a kisebbségek 
már meglévő jogait. Ezzel Ukrajna 
egyébként nemcsak a kétoldalú, hanem 
a nemzetközi kötelezettségeit is súlyo-
san megsérti: így a magyar kormány-
nak egy lehetősége maradt, blokkoljuk 
az ukránok összes európai és euró-at-
lanti integrációs folyamatát.

– Ön hogyan látja Mezőkövesd gaz-
dasági lehetőségeit?
– Mezőkövesd egy vonzó befektetési 
helyszín és ma egy amerikai autóipari 
vállalat kapacitásainak jelentős, 6,2 
milliárd forintos bővítését adtuk át a 
városban, melyhez a magyar kormány 
3,1 milliárd forintos fejlesztési adó-
kedvezménnyel tudott hozzájárulni. A 
Modine Hungária Kft. beruházása több 
mint 200 új munkahelyet teremt. A vá-
ros földrajzi helyzeténél fogva, az M3-as 
autópálya közelsége, valamint a fejlődő 
ipari parkja és turisztikai vonzereje által 
egy jól ismert beruházási területen fek-
szik. Pozitívum továbbá Miskolc relatív 
közelsége: a nagyvállalatok és a beszállí-
tóik mind-mind keresik a lehetőségeket 
a környéken, ebből Mezőkövesd is je-
lentős mértékben tud profitálni. Sikeres 
pályázatnak köszönhetően Mezőkö-
vesden több mint 1 milliárd forintért 
fejlesztik az ipari parkot, ami kifejezet-
ten növelni fogja a város vonzerejét. 
Ha kormányon tudunk maradni és 
tudjuk folytatni a munkát, akkor Tállai 
Andrással egy fontos feladatot kell el-
végeznünk a következő időszakban: ez 
pedig a Magyarország egyik leghosszabb 
kifutó pályájával rendelkező repülőtér 
fenntartható, ésszerűen működtethető 
hasznosítása.

A mintegy 2800 m2 útfelület rendbe-
tétele összesen 24, 9 millió forintba 
fog kerülni, melyhez 16,2 millió 
forintos BM-támogatást kapott a 
város, melyről 2017. december 28-ai 
kormányhatározatban döntöttek. 
A fennmaradó költséget az önkor-
mányzat saját forrásból biztosítja. 
A kivitelezőről a márciusi képvi-
selő-testületi ülésen határoznak a 
városatyák, ezt követően tavasszal 
kezdődhetnek is a munkák. 

– Mezőkövesd infrastruktúrájának 
fejlesztése mindig is kiemelt fel-
adat volt a város életben. Első nagy 
lépésként megvalósult a szenny-
vízhálózat teljes kiépítése, majd az 
intézményeink rendbetétele. Ezzel 
párhuzamosan zajlott az utak, járdák 
helyreállítása, melynek ismét egy 
fontos lépéséhez érkeztünk: a Júlia 
út teljes aszfaltozása kezdődhet még 
idén tavasszal. A következő nagy fel-
adatunk pedig a csapadékvízhálózat 
rekonstrukciója lesz – mondta Tállai 
András országgyűlési képviselő.

Sz.B.Á.

Megújul 
a Júlia út

Teljes hosszában új 
aszfaltréteget kap 

Mezőkövesd egyik nagy 
forgalmú utcája 

Sz.B.Á.

Az önkormányzat sike-
resen pályázott, így bel-
ügyminisztériumi forrás 
segítségével valósul meg a 
beruházás.
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SZENT LÁSZLÓ EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/313-225 
Facebook:  Mezőkövesdi Szent László Plébánia
www.szentlaszlo-mezokovesd.hu
Szentmisék:
Hétfőtől csütörtökig: 6 óra 30, 7 óra
Pénteken és szombaton: 6 óra 30, 7 óra, 18 óra 
Vasárnap: 7, 9, 11 és 18 óra
Áprilisban az esti misék 18 órakor 
kezdődnek.
Minden második vasárnap 15 óra 30: „Simogató 
kéz”– sérült, fogyatékos gyermekek foglalkozása
Minden első pénteken 11 óra: Szentmise 
a Mátyás király úti Idősek Otthonában
Minden első pénteken 10 óra: Szentmise 
a Bogácsi úti Idősek Otthonában
A Szent Család énekkar (ifjúsági) minden 
pénteken 18–20 óráig próbát tart a Szent 
László Plébánián. Minden hónap utolsó va-
sárnapján liturgikus szolgálat a Szent László 
templomban, a 9 órás szentmisén.
Minden szerdán 18 órától Bibliaóra
Minden pénteken 18 órától Ifjúsági hittan
Szent László Kórus: Szombatonként és/
vagy vasárnap kóruspróba 
Minden hónap második vasárnapján és 
ünnepek alkalmával: liturgikus szolgálat
Információ és elérhetőség: www.
facebook.com/kamarakorus.szentlaszlo

REFORMÁTUS EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/339-018
Vasárnaponként 11 órától: Istentisztelet, 
ugyanekkor gyermek-istentisztelet
Minden hónap első és harmadik 
szerdáján 17 órakor istentisztelet 
a reumakórházban
Minden hónap második és negyedik pén-
tekjén 17–19 óráig ifjúsági óra a parókián.

JÉZUS SZÍVE EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/500-501
Szentmisék:
Hétköznap: 6 óra 30, 7 és 18 óra
Vasárnap: 7, 9 és 18 óra
Minden hónap 13-án 12 óra: 
Engesztelő szentmise
Minden hónap második és negyedik 
csütörtökén, 15 óra 30: 
Szentmise a Reumakórházban
Minden második kedden 18 óra 30: 
Felnőtt katekézis (Bibliaóra)
Minden szerdán 18 óra 30: 
Kóruspróba a Vegyeskar számára 
Minden csütörtökön 18 óra 30: 
Kóruspróba a Férfikar számára

EGRI GÖRÖGKATOLIKUS 
SZERVEZŐLELKÉSZSÉG
Elérhetőség: 06-30/296-8844
A hétköznapi ünnepek időpontjai és további 
információk a www.egriparochia.hu oldalon. 
Szent Liturgia a mezőkövesdi 
görögkatolikus kápolnában (Gaál István u. 
1., a Közösségi Ház mögött):  
április 22. vasárnap 17 órakor.

Gyógyszertárak 
ügyeleti-készenléti 

rendje 

Nyitvatartási időn túl 
ügyeleti készenléti rend:

ÜGYELET (kiszolgálás ablakon keresztül) 
hétköznap és szombaton: 20–22 óráig,  

vasárnap: 18–22 óráig, 
ünnepnapokon: 8–22 óráig. 

KÉSZENLÉT (kiszolgálás telefonbehívásra) 
csak sürgős esetben: 22–8 óráig 

(hétköznap 7.30 óráig) 

április 1–7-ig
GLÓRIA Gyógyszertár
(Deák Ferenc u. 1/a) 

április 8–14-ig
PatikaPlus Gyógyszertár

(a TESCO épületében)

április 15–21-ig
FORRÁS Gyógyszertár
(Mátyás király u. 75.)

Fogászati 
ügyelet

szombatonként 8–13 óráig

április 7. 
Dr. Roszkos László, Gróf Zichy u. 10/a 

április 14. 
Dr. Heéger László, Bajcsy-Zsilinszky u. 2.

április 21.
MUNKANAP

A gyógyszertárak nyitvatartása:

Hétköznap

Forrás 730 – 1900

Glória 800 – 1200, 1400 – 1800

Szent László 800 – 1630  (péntek: 800 – 1400)

Üdvözítő 800 – 1630

PatikaPlus 800 – 2000

Szombat

Forrás 800–1200

Glória zárva

Szent László
Ügyeletes héten: 800–1300

Üdvözítő

PatikaPlus 800 – 2000

Vasárnap
PatikaPlus 800 – 1800

Forrás, Glória, Szent 
László, Üdvözítő zárva

Ünnepnap Minden gyógyszertár ZÁRVA, 
csak ügyeleti készenléti szolgálat!

Harangszó

Anyakönyvi 
Hírek 

Városunkban március 13. és 26. között 
2 házasságkötést és 26 halálesetet 
anyakönyveztek. Az alábbiak, illetve 
hozzátartozóik járultak hozzá a nevek 
közléséhez.

Házasságkötés:
Tusz Gábor – Duchony Katalin,

Fügedi Attila – Tari Ildikó

Haláleset:
Pap József 81 éves,
Bán István 89 éves,

Pető József Lászlóné 73 éves,
Kiss Józsefné 78 éves,

Jakab Istvánné 72 éves 
mezőkövesdi lakos. 

A Szent László Egyházközség 
továbbra is kéri, hogy a 

hozzátartozók szíveskedjenek 
az 1992 előtt lejárt sírhelyeket 

mielőbb megváltani!

MEGHÍVÓ
A Mezőkövesdi Alapfokú Művészeti Iskola 2018. április 
13-án, pénteken 17 órai kezdéssel tartja hagyományos 
Tavaszi Jótékonysági Gálaestjét a Közösségi Házban.
Az est védnöke Bozsikné Vig Marianna, a Mezőkövesdi 
Tankerületi Központ Igazgatója.
Belépő- és támogatói jegyek elővételben a Zeneiskolában, 
valamint az előadás kezdése előtt a helyszínen kaphatók.
További támogatásokat is szívesen fogadunk.
A bevétel az iskola alapítványán keresztül a növendékek 
tanulmányi szükségleteit segíti majd.

Mindenkit szeretettel várunk.

2018. április 18-án, szerdán 17 órai kezdéssel Kicsinyek 
koncertjére invitáljuk az érdeklődőket a Zeneiskolába.

A Művészeti Iskola vezetősége
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Stopper

április 13. péntek
17 órától A Művészeti Iskola Tavaszköszöntő Jótékonysági 
Gálaestje a Közösségi Házban

április 17. kedd
17 órától A Mindennapi életünk a holisztikus szemléletmód 
szerint, III. előadás a Közösségi Házban 
Címe: A harmadik dimenzió – FÖLD

április 18. szerda
16 órától Glo-Ball Sportgyűjtemény kiállítás-megnyitója a Közös-
ségi Ház emeleti kiállítótermében

április 18. szerda
17 órától Kicsinyek koncertje a zeneiskolában

április 18. szerda 
Mozi a Közösségi Házban
17 órától: Sherlock Gnomes  – 3D       
19 órától: Tűzgyűrű: Lázadás – 3D 

április 19. csütörtök
18 órától Cirkuszhercegnő – operett a Pesti Művész Színház 
előadásában a Közösségi Házban

április 20. péntek
10.30-tól 17.30-ig Véradás a Közösségi Ház D épületében

április 14. szombat
17 órától Mezőkövesd-Zsóry FC – Videoton FC 
NB I-es férfi labdarúgó-mérkőzés a Városi Stadionban

PALETTA

Hívogató

FOGADÓÓRÁK

Dr. Fekete Zoltán polgármester minden hónap első csütörtökén tart 
fogadóórát a Közös Önkormányzati Hivatal A-épületében (Mezőkövesd, 
Mátyás király u. 112.), melyhez előzetes bejelentkezés szükséges 
a 49/511-500-as telefonszámon. 
E-mail: polgarmester@mezokovesd.hu

Vámos Zoltán alpolgármester minden hónap első csütörtökén 15–18 
óráig, valamint szükség esetén külön megjelölt időpontban tart fogadó-
órát. Telefon: (49) 511-540. 
E-mail: zoltan.vamos@mezokovesd.hu

Dr. Jakab Orsolya jegyző minden hónapban egy alkalommal, a jegyzői 
titkárságon történő bejelentkezést követően, előzetes időpont-egyezte-
tés alapján tart fogadóórát. Telefon: (49) 511-540. 
E-mail: jegyzo@mezokovesd.hu

Tisztelt  Lakásszövetkezeti 
és Társasházi Tulajdonosok! 

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a tavaszi közgyűlések miatt 
a kedden és csütörtökön megtartandó elnöki fogadóóra 
időpontja változhat. Kérjük Önöket, hogy személyes 
megkeresésük előtt időpontot egyeztetni szíveskedje-
nek a 06-49/312-456 telefonszámon. 
Megértésüket megköszönve tisztelettel:

Póta László
Elnök

KÖZLEMÉNY
az általános iskolák első évfolyamára történő 

beiratkozásról a 2018/2019. tanévre
A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei kormányhivatal Mezőkövesdi Járá-
si Hivatala a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a közne-
velési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII.31.) EMMI 
rendelet (továbbiakban EMMI rendelet) 22.§ (1)-(2) bekezdésében 
foglaltaknak megfelelően a 2018. évben tankötelessé váló gyerme-
kek általános iskolai beiratkozásának időpontját – az illetékes tan-
kerületi központtal egyeztetve határozta meg és teszi közzé.

A beiratkozás időpontja:
2018. április 12. (csütörtök)  8.00 – 19.00 óra között
2018. április 13. (péntek)   8.00 – 18. 00 óra között

A szülő a fenti időpontban köteles beíratni – a 2012. augusztus 31-ig szü-
letett tanköteles korú – gyermekét lakóhelye, ennek hiányában tartóz-
kodási helye szerinti illetékes vagy a választott iskola első évfolyamára.
A nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. évi törvény 50.§ (6) bekez-
dése alapján az általános iskola köteles felvenni azt a tanköteles 
korú tanulót, aki életvitelszerűen a – megyeszékhely szerinti járási 
hivatal által meghatározott és közzétett – felvételi körzetében lakik.

Beiratkozáshoz szükséges okiratok:
– a gyermek nevére kiállított személyi azonosítót és lakcímet igazo-
ló hatósági igazolvány (lakcímkártya),
– a szülő nyilatkozatát életvitelszerű lakcímről,
– nyilatkozatot a szülői felügyeleti jog gyakorlásáról,
– az iskolába lépéshez szükséges fejlettség elérését tanúsító igazolást,
– a gyermek anyakönyvi kivonata és a TAJ kártyája.

A felvételi kérelemről az iskola igazgatója dönt. Elutasítás esetén a 
szülő a döntés ellen a határozat kézhezvételétől számított 15 napon 
belül eljárást megindító kérelmet nyújthat be az iskola fenntartójá-
nak címezve, az intézmény vezetőjénél.

Mezőkövesd, 2018. március 12.

Kerékgyártó László s.k
Mezőkövesdi Járási Hivatal

hivatalvezetője
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PALETTA

KEDVES SZÜLŐK!

A leendő elsősök beíratása
a Szent István Katolikus Általános Iskolába

2018. április 12–13.
csütörtök 800–1900, 

péntek 800–1900 

Kérjük a kedves szülőket, hogy hozzák magukkal az
– óvodai szakvéleményt,

– a gyermek születési anyakönyvi kivonatát,
– a gyermek személyi igazolványát vagy lakcímkártyáját,

– NEK adatlapot, 
(Mezőkövesdi Járási Hivatal, Mátyás király út 56.),

– a gyermek TAJ kártyáját.

További információk: 
www.sztistvan-mkovesd.sulinet.hu, 

telefon 06-49/500-060

Álláshirdetés
A Mezőkövesdi VG Nonprofit Zrt. azonnali kezdéssel 
keres a Zsóry Gyógy- és Strandfürdőbe villanyszerelő, 
pénztáros, úszómester, takarító, gyógymasszőr és 
kertészeti dolgozó munkakörökbe jelentkezőket.

Elvárások: 
Úszómester: 37/1996. (X. 18.) NM rendelet szerint: 
Középfokú iskolai végzettség és úszómesteri vagy 
uszodamesteri vizsga

Hasonló munkakörben szerzett tapasztalat előnyt jelent.

Az önéletrajzokat az info@zsory-furdo.hu e-mail cím-
re várjuk. További információ tel.: 30/456-6604

Mezőkövesdi VG Nonprofit Zrt. 

Álláslehetőség
A Mezőkövesdi VG Nonprofit Zrt. felvételt hirdet 
lakatos, valamint gépkocsivezető munkakörbe (hul-
ladékszállító autóra). A gépkocsivezető munkakör 
betöltéséhez C, E kategóriás jogosítvány, illetve GKI 
igazolvány szükséges. Bér megegyezés szerint.

Jelentkezés a cég központjában: Mezőkövesd, Dózsa 
Gy. u. 2. munkanapokon 8–15 óra között.

Mezőkövesdi VG Nonprofit Zrt. 

Robert James Waller nagy sikerű regénye,  a Madison me-
gye  hídjai  filmváltozata Meryl Streep és Clint Eastwood 
főszereplésével meghódította az egész világot. Március 
22-én  Udvaros Dorottya és László Zsolt hódította meg a 
mezőkövesdi közönséget.  A  felkavaró történet 1965-ben 
egy amerikai kisvárosban játszódik. Találkozik egy nő, aki 
Olaszországból Amerikába költözött, hogy régi terveit fel-
adva, feleség és anya legyen egy farmon, és egy férfi, aki 
a National Geographic számára készít fényképeket a kör-
nyék fedett hídjairól. A véletlen találkozásból megrendítő 
szerelem lesz. Az egész életüket gyökeresen megváltoztató 
együtt töltött négy napra csak haláluk után derül fény, de 
hogyan viszonyulnak ehhez a nő gyermekei – Járó Zsuzsa 
és Chován Gábor? A Közösségi Ház felnőtt színházbérleté-
nek 4. darabját az Orlai Produkció vitte színre. Igazán lebi-
lincselő előadást láthattunk!
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Mezőkövesd Zsóry FC - Paksi FC 2-3 (0-2)
A március 31-én lejátszott találkozón a Paks már a 13. percben ve-
zetést szerzett, miután Hahn bombázott a bal alsó sarokba. Négy 
perccel ezután Hahn 16 méteres lövését Dombó a kapufára tolta, 
majd a 21. percben Bognár átadása után Misák tüzelt a kapu 
mellé, míg a túloldalon Bertus és Papp kényszerítőzését követően 
Bertus 16 méterről a jobb felső sarokba lőtt, ezzel megduplázták 
előnyüket a vendégek. Az utolsó negyedórában is a paksiak 
játszottak jobban: tíz perccel a szünet előtt Szabó bólintását 
ütötte ki Dombó, az ismétlést Simon a ketrec fölé vágta, míg a 41. 
percben Haraszti fejese kerülte el a kövesdi kaput.

Fordulás után 5 perccel Farkas 17 méteres lövése zúgott 
el a bal felső sarok mellett, majd Szabó mentett önfeláldo-
zóan Katanec elől. A 60. percben Simon kísérlete suhant el 
a jobb alsó sarok mellett, nem sokkal később Gévay lövését 
hárította Dombó. Két perccel ezután Novák fejese kerülte el a 
vendégek ketrecét, újabb négy perc elteltével Bartha növelte 
tovább a különbséget. Húsz perccel a találkozó vége előtt 
Bertus tüzelt a kapu fölé, kicsivel később Farkas ívelt jó ütem-
ben Drazsics elé, aki óriási helyzetben nem találta el a kaput. 
Tíz perccel a rendes játékidő vége előtt Haraszti lövését 
hárította bravúrral Dombó, nem sokkal később Vadnai vissza-
gurítását követően Drazsics szépített. A 94. percben Drazsics 
bólintott ismét a kapuba, így csapatunk egy góllal kikapott és 
8 veretlen mérkőzés után szenvedett ismét vereséget.

– Ezen a mérkőzésen a saját fegyverünkkel vertek meg min-
ket, a paksiak nagyon jól kombináltak, sokat volt náluk a labda 
és úgy érzem, hogy ez döntőnek bizonyult. A mi csapatunkat 
is dicséret illeti, mert 3-0 után nem omlottunk össze, rúgtunk 
két gólt, ami úgy érzem, hogy az elkövetkezendő hetekre plusz 
önbizalmat fog adni – mondta Tóth László vezetőedző.

Labdarúgóink 25 forduló után 26 ponttal a 10. helyen állnak 
a tabellán. A Mezőkövesd Zsóry legközelebb a Ferencváros ven-
dégeként lép parkettre április 7-én, szombaton 14 óra 30-tól a 
Groupama Arénában.

LABDARÚGÁS Góllal vette ki a részét a magyar U21-es 
válogatott Ciprus elleni győzelméből Szalai Attila, a Mező-
kövesd Zsóry FC labdarúgója. Nemzeti együttesünk 4-0-ás 
sikert ért el az Új Hidegkuti Nándor Stadionban rendezett 
Európa-bajnoki selejtezőn. Labdarúgóink március 26-án a 
csoportelső Belgium vendégeként 3-0-ás vereséget szen-
vedtek Leuvenben és 6 mérkőzés után 11 ponttal a 3. helyen 
áll a csoportjukban. Szalai Attila mellett Koszta Márk is a 
magyar keret tagja volt.

Nyolc veretlenül megvívott bajnoki összecsa-
pás után kapott ki ismét a Mezőkövesd Zsóry 
FC az OTP Bank Ligában. Labdarúgóink a Paks 
ellen maradtak pont nélkül a 24. fordulóban.

Megszakadt a sorozat

Mezőkövesdi KC – Békés-Drén KC 35-30 (14-15)
Az éllovas MKC a 3. helyezett viharsarki gárdát látta vendégül március 25-én. A 
két csapat azonos pontszámmal állt a találkozó előtt, ugyanakkor a békésiek egy 
mérkőzéssel kevesebbet játszottak az élcsapatoknál, így a vendégek egy esetleges 
győzelemmel nagy lépést tehettek volna az aranyérem megszerzése felé.

A találkozó remekül kezdődött, három perc után 3-0-ra vezetett együttesünk, vi-
szont a vendégek gyorsan rendezték soraikat és zsinórban öt gólt lőttek válaszként. 
A nagy iramú, küzdelmes összecsapáson a 20. percben 10-10 állt az eredményjel-
zőn. A folytatásban sem változott a játék képe, csapatunk egyszer, a 27. percben 
14-13-ra átvette a vezetést, de az utolsó két találatot a vendégek szerezték.

Fordulás után egészen a 39. percig egyik csapat sem tudott meglépni a másiktól. 
20-20-as állásnál az MKC Menyhárt kiállítása miatt emberhátrányba került, ez 
azonban a vendégeket zavarta meg, akik 3-0-ra elveszítették ezt a két percet. A 
Békés együttese 24-20 után egy 3-0-ás sorozatnak köszönhetően felzárkózott, de 
Drizner Péter tanítványai 5-0-ás periódus után már 29-23-as előnyben voltak. A 
viharsarki gárda az utolsó 10 percben mindent elkövetett a felzárkózás érdekében, 
de az MKC stabil és eredményes játékkal tartani tudta a különbséget. Kézilabdázó-
ink közül Kovács és Menyhárt 8-8, míg Jancsó és Padla 6-6 találatot szerzett.

– Amire számítottunk, belülről is pokolian nehéz meccs volt, igazi rangadó. Sze-
rencsére jobban tudtuk kezelni az indulatainkat, frissebbek voltunk a végén és ennek 
köszönhetően viszonylag simán sikerült megnyernünk a találkozót – emelte ki Tóth 
Koppány, a Mezőkövesdi KC kapusa.

Az MKC 20 mérkőzést követően 30 ponttal áll az első helyen, a Balmazújvá-
ros, a Nyíregyháza és a Békés egyaránt 28-28 pontos. Csapatunk legközelebb 
Debrecenben lép parkettre április 14-én, szombaton 18 órakor.

Ötgólos győzelmet aratott a Mezőkövesd a Békés ellen 
játszott felsőházi rangadón, ezzel együttesünk megerősí-
tette vezető helyét az NBI/B Keleti csoportjában.

Kövesdi siker a rangadón

Az idei bajnokságban többnyire az volt jellemző, hogy felülmúlta magát az NB II-es bajnok-
ságban szereplő sakkcsapatunk. Mindenképpen ezt igazolja az eddig megszerzett három 
győzelem és két döntetlen. A legutóbbi, Debreceni Sakkbarátok elleni mérkőzés azonban 
váratlan vereségeket hozott. Bár a papírforma inkább a mi győzelmünket ígérte, a két szép 
győzelem mellé sorra következtek a sakkozó számára oly kellemetlen kézmozdulatok... A 
végeredmény 8 -4 az ellenfél javára.  De elkeseredésre semmi ok, egy fordulóval a vége 
előtt – az utóbbi évek legjobb teljesítményével – „Nekünk 8!" jelszóval csapatunk az eddig 
megszerzett 8 pontjával a vereség ellenére is megtartotta 8. helyét a táblázaton. 

Győzött: Kelemen György és Kántor József 
Döntetlen: Sallai János, Pap János, Zelei Zoltán és Hegedűs Rafael
Játszottak még: Becskei Zoltán, Barabás Tibor, Hevesi Zoltán, Hunkó György, Pap Kristóf és Pap Máté          

Az utolsó fordulóban, május 6-án a Hajdúszoboszlói SSE lesz az ellenfél, 
hazai asztalokon.

Váratlan vereségek

Nyolcmeccses veretlenséget 
szakított meg a Paks

Bódi Krisztián

bokri

Fontos rangadót nyert meg 
az MKC a Békés ellen

(Fotó: mezokovesdikc.hu)

Dr. T. B.
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A hagyományokhoz hűen idén is 
a húsvétot megelőző hétvégén 
vitték a hívek az ájtatosság jelké-
pét, a fából készült keresztet. A 
menet a Szent László templom 
oldalbejáratától indult, a vallási 
szertartás során az állomások 
között az egyház, az önkormány-
zat, az intézmények, valamint 
a civil szervezetek képviselői 
vitték a feszületet a Jézus Szíve 
templomig. A Keresztút-járás az 
elítéltetéstől a temetésig tart, 
mely során a szereplők korhű 
ruhákba öltözve jelenítik meg a 
14 stációt, ezáltal részt vállalva 
Jézus szenvedéseiből. Az ájtatos-
ság kezdetén dr. Berkes László 
plébános, pápai prelátus szólt a 
megjelentekhez, aki a szertar-
tás legfőbb mondanivalójáról 
beszélt. – Egyrészt a bűneinkért 
járó büntetés kell, hogy járjon 
most az eszünkben, amit Jézus 
szenvedett el értünk. Ez az, ami 
mindannyiunkat összeköt és 
szeretetre indít bennünket. Az 
az irgalom, ami Jézusban volt 
irántunk, az nem egy sajnálkozás 
csak, sokkal több annál. Szeretne 
bennünket fölemelni, s ő mint 

Isten fia, ezt úgy teszi meg, hogy 
mindannyiunk bűnéért vállalja a 
szenvedést. Amit ő az irántunk 
való szeretetből vállalt, azt mi 
a magunk bűneiért vállaljuk. 
Amikor majd az egyes csoportok 
érintik a keresztet, abba kapcso-
lódjunk bele mindannyian, mert 
amikor ezt tesszük, kicsit részt 
vállalunk mi is a kereszthordo-
zásból – emelte ki dr. Berkes 
László. Ezt követően a plébános 
ismertette a menetrendet. Az 
egybegyűltek énekléssel kezdtek, 
meghallgatták a bevezető imád-
ságot, az egyes állomások közötti 
távolságokat pedig az énekkarral 
közösen énekekkel töltötték meg. 
A menet elején a szereplők halad-
tak, utánuk az egyes stációk kö-
zött a keresztet vivők csoportjai, 
a ministránsok, az egyház képvi-
selői, őket követték az összegyűlt 
hívek. Az utolsó stációnál, a Jézus 
Szíve templom oldalbejáratánál 
közösen énekeltek és imádkoztak 
az egybegyűltek bűneik megbo-
csátásáért. A hitvallás után megál-
dották a kereszteket, amelyeket 
a hívők hoztak magukkal az 
ájtatosságra. 

Húsvét előtti ájtatosság 
– VÁROSI KERESZTÚT

Immár 6. alkalommal 

járta végig a több 

száz hívő a 14 stációt 

Mezőkövesd főutcáján 

március 24-én.

Dr. Berkes László 
és dr. Medvegy János plébánosok 
a vallási szertartáson

A két templom között az egyházak, 
az önkormányzat, illetve civil szer-
vezetek képviselői vitték a feszületet

Hagyományosan korhű ruhákban adták 
elő Jézus szenvedéstörténetét

Nagyszombati szertartással és feltáma-
dási körmenettel kezdődött meg az idei 
Matyó Húsvét városunkban, március 
31-én. Másnap Csepregi Éva és Kiss 
Kata koncertjével, helyi és a térségben 
működő néptánccsoportok fellépé-
sével, illetve bábszínházi előadással 
folytatódott a program a Hadasban. 
Néptáncegyüttesek fellépésével, vödrös 
és traktoros locsolkodással várták a 
vendégeket április 2-án. A gépmúzeum-
ban állatsimogatót és kovácstalálkozót 
rendeztek. Idén is mindkét napon volt 
népi játszóudvar, illetve kirakodóvásár, 
a rendezvény részletes tudósítását kö-
vetkező számunkban olvashatják.

D. A.

A rendezvény sztárvendége 
Csepregi Éva volt

A Kiss Kata Zenekar ezúttal is remek 
hangulatot varázsolt

Kézműves programok , játszóudvar és 
vásári forgatag

A locsolkodás a húsvét 
elmaradhatatlan része

17. MATYÓ HÚSVÉT


